
 

 

 

Zápis ze zasedání Akademického senátu FES dne 11. května 2020 

 
Přítomni: Ing. Libor Koudela, Ph.D., Mgr. Jan Mandys, Ph.D., Ing. Jan Fuka, 

Ph.D., PaedDr. Alexandr Šenec, JUDr. Martin Šmíd, Ph.D., Ing. 
Michaela Kotková Stříteská, Ph.D., RNDr. Ing. Oldřich Horák, 
Ph.D., Ing. Irena Honková, Ph.D., doc. Ing. Petr Hájek, Ph.D., Ing. 
et Ing. Veronika Linhartová, Ph.D., 

Přes MS Teams: Lucie Částková, Patricie-Anna Reitzová, Markéta Klapalová, 
Tomáš Kupilík. 

 
Omluveni: Ing. Ondřej Kuba  
 
Hosté:  doc. Ing. Jan Stejskal, Ph.D., doc. Ing. Jitka Komárková, Ph.D., doc. 

Ing. Renáta Myšková, Ph.D., doc. Ing. Liběna Černohorská, Ph.D., 
Ing. Petr Urbanec 

 
 
Přítomno 14 z 15 senátorů. AS FES je usnášeníschopný.  
 
Pozvánka na zasedání AS FES rozeslána  29. dubna 2020 
Materiály k projednání na zasedání rozeslány 29. dubna 2020 
 
 
Program: 

1. Představení programu zasedání. 
2. Žádost děkana o schválení upravených podmínek pro přijetí ke studiu pro 

akademický rok 2020/2021. 
3. Výroční zpráva o činnosti FES za rok 2019. 
4. Výroční zpráva o hospodaření FES za rok 2019. 
5. Různé. 

 
1. Představení programu zasedání 

Předseda AS FES zahájil zasedání a pozdravil přítomné. Dále představil program 
zasedání a zeptal se přítomných senátorů, zda někdo navrhuje změnu programu. 
Nikdo nenavrhl změnu programu. 
 
2. Žádost děkana o schválení upravených podmínek pro přijetí ke studiu pro 
akademický rok 2020/2021. 

Dr. Šmíd požádal děkana fakulty doc. Stejskala o úvodní slovo. Děkan doc. 
Stejskal stručně shrnul návrh upravených podmínek pro přijetí ke studiu 



a okolnosti, které k jeho přijetí vedly. Návrh dále podrobněji představila 
proděkanka doc. Komárková. Uvedla, že v navazujícím studiu bude upuštěno od 
přijímací zkoušky a studenti budou přijímání na základě váženého průměru 
z bakalářského studia (studenti hodnocení u státních závěrečných zkoušek 
stupněm „prospěl(a) s vyznamenáním“ budou přijati přednostně). V bakalářském 
studiu dochází k upřesnění, do kterého termínu budou akceptovány výsledky testů 
Obecných studijních předpokladů (OSP). V některých studijních programech 
byly upraveny počty přijímaných studentů. Proděkanka doc. Komárková dále 
uvedla, že v předkládaném materiálu bylo doplněno zohlednění výsledku 
Středoškolské odborné činnosti (SOČ) i u studijního programu AI, kde dosud 
chybělo. 
Dr. Šmíd zahájil diskusi. Lucie Částková k navrhovaným změnám uvedla, že 
zrušení přijímacích zkoušek v navazujícím studiu vítá. Nutnost absolvovat 
přijímací zkoušky do navazujícího studia podle ní studenty často demotivuje, 
změna by mohla přispět ke zvýšení zájmu o navazující studium. 
Dr. Šmíd se zeptal na počet studentů v navazujícím programu ISI (v AJ), který 
nebyl uveden v tabulce. Proděkanka doc. Komárková uvedla, že do daného 
studijního programu nejsou žádné přihlášky. 
 
Poté proběhlo hlasování. 
Usnesení: Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice 
projednal navržené podmínky pro přijetí ke studiu pro akademický rok 2020/2021 
a vyjadřuje s nimi souhlas, a to včetně bonifikace za Středoškolskou odbornou 
činnost (SOČ) v přijímacím řízení ve studijním programu Aplikovaná 
informatika: Multimédia ve firemní praxi. 
 
Hlasování: 14 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se). 

Usnesení bylo přijato. 

 
Děkan doc. Stejskal poděkoval za přijetí upravených podmínek pro přijetí ke 
studiu. 
 
 
3. Výroční zpráva o činnosti FES za rok 2019 

Dr. Šmíd požádal děkana fakulty doc. Stejskala o úvodní slovo. Děkan doc. 
Stejskal uvedl (k oběma předkládaným výročním zprávám), že vzhledem k tomu, 
že se jedná o výroční zprávy za uplynulý rok, byla o spolupráci požádána bývalá 
děkanka doc. Provazníková a její připomínky byly v navrženém znění výročních 
zpráv zohledněny. 
Výroční zprávu o činnosti dále představila proděkanka doc. Černohorská. Jako 
nejdůležitější zmínila úspěšně akreditované studijní programy ve všech třech 



úrovních studia a zapojení fakulty do projektu KAPR, který by měl nahradit 
projekt ESPRO. Dále stručně shrnula zásadní body zprávy týkající se studia 
(počty studentů a absolventů), zaměstnanců (růst mezd, kvalifikační růst – 
habilitační a jmenovací řízení), internacionalizace, výzkumu (důraz na vznik 
mezioborových týmů, získán jeden projekt GAČR), spolupráce s aplikační sférou 
a zajišťování kvality. 
Dr. Šmíd zahájil diskusi. K materiálu nebyly žádné otázky nebo připomínky. 
 
Poté proběhlo hlasování. 
Usnesení: Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice 
projednal a schvaluje Výroční zprávu o činnosti FES za rok 2019 v předloženém 
znění. 
 
Hlasování: 14 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se). 

Usnesení bylo přijato. 

 
4. Výroční zpráva o hospodaření FES za rok 2019 

Tajemník fakulty Ing. Urbanec stručně představil předkládanou zprávu. Jako 
zásadní zmínil nárůst Fondu provozních prostředků (FPP) o 4 miliony Kč. Jedná 
se o rezervu, která bude s ohledem na další možný vývoj pravděpodobně potřeba. 
Dále uvedl, že v loňském roce došlo k navýšení tarifních mezd zaměstnanců i 
osobních příplatků. Zmínil, že v roce 2019 došlo k nárůstu příjmů za vzdělávací 
činnost o 4 miliony Kč, v rámci prostředků za vědu a výzkum nárůst nebyl nijak 
závratný (prostředky na vědu a výzkum tvoří cca 17 % příjmů). Pokud jde o 
investice, byly v roce 2019 financována především audiovizuální a výpočetní 
technika, a to z operačních programů. 
Dr. Šmíd zahájil diskusi. Dr. Šenec se zeptal, jaký je důvod výrazného rozdílu 
mezi rozpočty ústavu (přes 2 miliony Kč) a jejich skutečným čerpáním (přes 800 
tisíc Kč). Tajemník Ing. Urbanec vysvětlil, že část aktivit ústavů (zejména 
publikační činnost) se dařilo financovat z jiných zdrojů (např. z SGS). V obecné 
rovině dále uvedl, že rozpočty ústavů jsou tvořeny především na základě počtu 
zaměstnanců a interních doktorandů a že některé ústavy čerpají rozpočet v plné 
výši a některé jen částečně. Pokud jde o čerpání prostředků na konkrétním ústavu, 
je to spíše otázka na vedoucí ústavů. 
 
Poté proběhlo hlasování. 
Usnesení: Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice 
projednal a schvaluje Výroční zprávu o hospodaření FES za rok 2019 v 
předloženém znění. 
 
Hlasování: 14 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se). 



Usnesení bylo přijato. 

Děkan doc. Stejskal poděkoval senátorům za schválení všech předložených 
materiálů. Dále poděkoval i předchozímu vedení fakulty za spolupráci při 
zpracování výročních zpráv a za převedení prostředků do rezervy ve FPP. 
Dále hovořil o přípravě rozpočtu, který by měl být předložen ke schválení senátu 
začátkem června. 
 
5. Různé 

Dr. Mandys uvedl, že má řadu dotazů ze strany studentů, jakým způsobem budou 
organizovány státní závěrečné zkoušky s ohledem na povinnost nošení roušek. 
Uvedl, že rouška pro studenty může přinášet v tak již stresující situaci další 
nepohodlí a např. zvýšit riziko kolapsu. 
Proděkanka doc. Komárková uvedla, že samozřejmě nelze fungovat v rozporu se 
zákonem. Pokud bude trvat povinnost nošení roušek, bude nutné organizovat 
státní zkoušky s rouškami. Zmínila, že již proběhly doktorské státnice s rouškami. 
Dále uvedla, že v rámci fakulty již jsou diskutována určitá opatření – organizační 
opatření (např. průběžné přestávky) či hybridní řešení (např. účast komise/části 
komise online). Současně zmínila některé související problémy 
s hybridní/distanční formou státní závěrečné zkoušky (především ochranu 
osobních údajů při uchovávání záznamů). 
Doplnila, že byl přidán nový termín státních závěrečných zkoušek v září. 
Lucie Částková uvedla, že v počítačových učebnách bývá při zkouškách velké 
vedro, a zeptala se, zda by bylo možné zajistit větrání (umístění větráků do 
učebny). Proděkanka doc. Komárková poděkovala za podnět a uvedla, že je 
možné to zajistit. 
 
Dr. Šmíd poděkoval všem za účast a ukončil zasedání. 
 
V Pardubicích, 11. května 2020 
 
       JUDr. Martin Šmíd, Ph.D. 
       předseda AS FES 


